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 Dl. Popescu Claudiu – director executiv al Direcţiei Relaţii publice şi 
management documente 
  Bună ziua şi bine aţi venit la dezbaterea publică de astăzi, unde conform 
Legii 52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică locală, vom 
supune dezbaterii publice PROIECTUL DE HOTĂRÂRE PRIVIND STABILIREA 
IMPOZITELOR SI TAXELOR LOCALE PENTRU ANUL 2016. Pentru început o să 
dau cuvântul doamnei Primar al Municipiului Craiova. 

 
D-na Lia Olguţa Vasilescu – Primar al municipiului Craiova 
Vă multumesc foarte mult. Vestea bună este că pentru anul viitor nu vor 

creşte taxele şi impozitele locale. La toate categoriile de impozite stabilite prin 
codul fiscal s-au aplicat  cotele minime pentru a nu fi o sarcină fiscală în anul 2016, 
chiar dacă foarte multe persoane s-au speriat la aparitia codului fiscal de faptul că 
primăriile pot să crească foarte mult aceste cote, iată că în Craiova nu se întâmplă 
acest lucru. Am rămas pe cota minimă, chiar dacă în noul cod fiscal sunt prevăzite 
creşteri de până la 500% pentru clădiri degradate şi terenuri nelucrate. Noi am 
hotărât să nu aplicăm această creştere din anul 2016. Recunoaştem că este o 
problemă în municipiul Craiova, în sensul că sunt foarte multe clădiri de patrimoniu 
care sunt degradate, proprietarii nu au dat atenţie nici măcar faţadelor pănă acum, 
însă ne-am gândit să nu fie o măsură coercitivă şi să le lăsăm la dispozitie timp de 
un an de zile ca să poată să-şi reabiliteze singuri aceste clădiri, exact aşa cum s-a 
întâmplat în zona centrului vechi. Acum aţi văzut cum arată centrul vechi şi nu a 
fost nevoie să aplicăm amenzi sau să mărim impozitul cu 500% pentru că până la 
urmă proprietarii au înteles faptul că oraşul trebuie să arate mai bine şi că acest 
cădiri ale lor trebuie să fie puse în valoare. Exact asta sperăm să se întâmple şi 
anul viitor cu celelalte clădiri care se află pe teritoriul municipiului Craiova, am 
aplicat scutire pentru taxele de autorizaţie, astfel încât să aibă toate motivele să le 
reabiliteze. Nu vreau să vă reţin prea mult atenţia referitor la acest proiect, o să 
dăm cuvântul d-nei Director Bonescu să prezinte în detaliu, iar noi vom răspunde la 
întrebările dvs. Vă mulţumesc.  

 Dl. Popescu Claudiu 
Înainte de a da cuvăntul D-nei Director Bonescu pentru a face prezentarea 

proiectului de hotărâre vreau sa vă aduc la cunoştinţă faptul că aveţi la dispoziţie în 
sală formulare de propuneri/sugestii pe care am rugămintea să le completaţi în 
cazul în care aveţi observaţii asupra proiectului supus dezbaterii. De asemenea 
dacă după prezentarea d-nei director Bonescu doriţi să luaţi cuvântul, vă puteţi în 
scrie pe lista de înscriere la cuvânt disponibilă la colegele mele din sală.  

D-na director aveţi cuvântul. Vă rog! 

D-na  Bonescu Elena 
O să prezint în continuare prevederile proiectului de hotărâre.  
S-a prezentat Proiectul de Hotărâre privind aprobarea impozitelor şi taxelor 

locale pentru anul 2016.  
  

Dl. Popescu Claudiu 
Mulţumim pentru prezentare D-nei Director Elena Bonescu. O să continuăm 

dezbaterea cu persoanele pe care le avem înscrise pe lista noastră.  
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Dau cuvântul primei persoane înscrise, dl. Marinescu Liviu 
 

Dl. Marinescu Liviu  
În calitate de preşedinte al comitetului consultativ cetăţenesc Craioviţa Nouă, 

încerc să mă implic în această dezbatere publică.  
Proprietarii apartamentelor anvelopate beneficiază de facilităţi vis-a-vis de 

taxele şi impozitele care se percep?   
Proprietarii sunt dispusi să plătească impozite şi taxe pentru curtea interioară 

a blocurilor, dar ar dori să monteze barieră pentru siguranţă, se poate amplasa o 
astfel de barieră?.  

Revin cu solicitarea referitoare la asfaltarea/lărgirea trotuarului pe bd. Oltenia 
în faţa, farmaciei Prima.  

Ce a stat la baza eliminării taxei pentru proprietarii mai multor imobile?  

Dl. Brînzan Ion  
Dacă avem taxe şi impozite mici,  investitiile sunt pe măsură. Doresc ca banii 

proveniţi din impozite şi taxe să fie folositi pentru lucrări de infrastructură la 
canalizare în zonele în care nu s-a putut ajunge din diverse motive.  

De asemenea vreau sa știu cum au fost cheltuiți banii din impozite locale 
până acum. 

 
Dl. Trifan  
Aş dori să ştiu cât se plăteşte impozit pentru persoanele fizice care locuiesc 

la bloc.  
Cum plătesc impozitul persoanele fizice  care sunt în străinătate? 

Conform lg. 571/2003 la art. 78, aţi uitat să menţionaţi la impactul social 
conform art. 28 litera c, asociaţiile non profit sunt scutite de plata impozitului. În 
legea 502/2004 unităţile administraţiei publice  de stat în speţă primăriile pun la 
dispoziţie spaţii gratuite.  

Facilităţi pentru persoanele defavorizate.  

Asociaţiile de pensionari intră la categoria rezidenţială? 

Chiar dacă nu are legătură cu subiectul dezbătut, se construiesc parcări 
supraetajate?   

Precizați detalii referitoare la modul de evaluarea a clădirilor.  

Vă rog să dispneți erificarea salariatilor din cadrul direcţiei impozite şi taxe și 
a modului de lucru.   

Dl. Pană Ionel 

În primul rând vreau sa felicit executivul pentru modul în care a organizat 
această dezbatere deşi mi-ar fi plăcut să fie mai mulţi cetăţeni prezenţi în sală. 

Când vor veni normele metodologice să ştim exact ce se va întâmpla?  
Vine anul 2016 şi doresc să ştiu dacă este organizat modul de plată online. 
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Dl. Popescu Claudiu 
Dau cuvântul D-nei Primar pentru a răspunde problemelor ridicate.  

 
D-na Lia Olguţa Vasilescu 
Referitor la proprietarii apartamentelor anvelopate o să primiţi răspunsul de 

la d-na director Elena Bonescu.  

Pentru montarea barierei este nevoie de acordul comisiei de sistematizare. 

Pentru trotuarul de pe bd. Olteniei vreau să vă spun că se lucrează intens în 
zonă şi avem în vedere posibilitatea lărgirii acestuia.  

Impozitul pentru cei care deţin mai multe clădiri nu se mai aplică, procedura 
de calcul ar fi fost foarte greoaie.  

Dl. Brânzan înteleg că având impozite şi taxe mici nu este prea bine.  
Vreau să vă spun că în ultimii ani am obţinut banii din mai multe surse, 

fonduri europene unde suntem pe primul loc, de la bugetul naţional unde  Craiova 
este deasemenea pe primul loc şi evident din taxele şi impozitele locale. Ca o 
scurtă trecere în revistă a ceea ce s-a realizat cu aceste sume – se asfaltează, s-
au reabilitat spitale, s-a introdus canalizare, extindere reţea de  apă potabilă, se va 
construi un spital nou, s-a refăcut grădina zoologică, reabilitare parc Nicolae 
Romanescu, s-au reabilitat tramvaiele, casetare canal Cornitoiu, reabilitare linie de 
tramvai, achizitie autobuze, s-au reabilitat şcoli în proportie de 50%, s-au 
decolmatat canale din cartiere , s-a schimbat mobilierul urban, banci, coşuri de 
gunoi, reamenajare Grădina Botanică, construim un stadion de fotbal, atletism.  

Dl Trifan referitor la facilităţi pentru persoanele defavorizate, acordăm burse 
sociale, transport gratuit pentru pensionari, acordăm alimente de trei ori pe an, 
ajutoare de încălzire ș.a.  

Evaluarea se face cu expert evaluator stabilit în urma unei licitații.  

Despre parcare supraterana avem un proiect în spatele primăriei.  

Dl. Pană pentru normele metodologice de la codul fiscal vom întreba la 
minister.  

Dau cuvântul d-nei director Elena Bonescu 

 

D-na  Elena Bonescu - Director Executiv Direcţia Impozite şi Taxe   

 S-a acordat scutire pentru cei care au realizat anvelopare pe cheltuiala 
proprie și este prevăzut acest lucru şi pentru anul 2016.  

 În ceea ce priveşte impozitul pentru persoanele fizice care deţin mai multe 
clădiri aceştia nu vor suporta acea majorare care era prevăzută prin noul cod fiscal. 

  Pentru dl. Trifan Asociaţia Pensionarilor are contract de închierere cu 
RAADPFL, pentru clădirile date în administrarea regiei şi închirierea acostora către 
persoane fizice sau juridice pentru acea clădire se plăteşte taxa conform legii. Prin 
noul cod fiscal se poate face propunere de scutire la impozit sau taxa pentru 
asociaţiile non profit. Consiliul local vă acordă scutire de taxa.  

 Terenul acoperit de clădire se va impozita conform noului cod fiscal.  
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 Pentru terenul intravilan se mentine aceeaşi valoare ca să nu crească 
impozitarea.  
 Pentru persoanele din străinătate se plătesc impozitele prin user şi parola 
alocată, se poate achită pe ghişeul.ro.   
  

Dl. Administrator public Radu Preda  
 Referitor la taxa de salubrizare vreau să vă spun că vom avea o dezbatere 
pe această temă unde se va detalia acest subiect.  

 Această taxă va fi aplicată pentru cei care nu au încheiat contract cu 
salubritatea, nu se aplică asociaţiilor de proprietari care au contracte încheiate cu 
salubritatea.  

 Dl. Popescu Claudiu 
 Vă mulţumesc pentru participare şi vă doresc o zi frumoasă.  

 

 

 

 
Întocmit, 

Gherlan Isabella 
 
 


